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Met het verduurzamen van de bestaande woningvoorraad is iets geks aan de 

hand. We weten enerzijds dat we alweer een aantal jaar geleden in Parijs 

hebben getekend dat in 2050 onder andere de bestaande woningvoorraad 

energieneutraal moet zijn. Anderzijds lijkt voor velen dat jaartal nog 

ongelofelijk ver weg. ‘We hebben nog wel even om de doelen te halen’. 

 

Deze houding zet niet alleen een rem op de verduurzamingstrein die overigens nog 

steeds de vaart heeft van een boemeltje dat net bij zijn eerste station is vertrokken. 

Het is vooral funest voor die partijen die juist volop met de immense opgave bezig 

zijn en al heel ver zijn in de techniek en de praktische toepassingen daarvan in de 

uitvoering. 

Tegelijkertijd leidt het feit dat de markt al een groot scala aan technische 

oplossingen in huis heeft bij menig opdrachtgever weer voor keuzestress. ‘Welke 

oplossing is het beste?’ Maar er is ook kritiek omdat de verwachte kostenverlaging 

van de ingrepen in de bestaande voorraad uitblijft. Dit laatste komt weer omdat 

vraagbundeling en efficiënte processen bij de opdrachtgever ontbreken. Het zijn 

toch een van de belangrijkste randvoorwaarden om tot kostenverlaging te komen. 

Helemaal zonder gas gaat het volgens Han Slootweg, hoogleraar smart grid aan de 

TU Eindhoven, voorlopig ook niet lukken. In een interview in een landelijke 

ochtendkrant denkt hij dat het nog tot zeker 2035 gaat duren voordat we echt 

helemaal zonder gas kunnen. Tot die tijd liggen hybride-oplossingen in zijn visie het 

meest voor de hand. Voer voor de tegenstanders van de verduurzaming en zand in 

de raderen voor wie er wel voor wil gaan. Tegelijkertijd is het net als met onze strijd 

tegen corona, we zullen het toch samen moeten doen. 
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Wat ons naar mijn gevoel gaat helpen is dat de Warmtevisies in alle gemeenten 

uiterlijk eind volgend jaar klaar moeten zijn. Deze routekaart naar hoe en wanneer 

elke wijk in een gemeente van het gas af gaat, schept voor opdrachtgevers, 

bewoners en particuliere eigenaren en de markt duidelijkheid. Wellicht gaat dan 

eindelijk de rem eraf. 

Een rustige jaarwisseling toegewenst. 
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